
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    

Fællesmøde mellem Fag-MED Arbejdsmarked og 
Beskæftigelsesudvalget  
 
1. Velkomst v/ Anders Bertel 
 
2. Orientering om aktuelle emner som optager Beskæftigelsesudvalget v/ 

Formandskabet i Beskæftigelsesudvalget 
Beskæftigelsesudvalget ønsker at orientere om og drøfte nedenstående 
emner: 
- KL’s Nærhedsreform og besparelser på beskæftigelsesindsatsen som følge 

af eller i forbindelse med aftalen om tidlig pension 
- Budgetlægning 
- Genåbning af beskæftigelsesindsatsen i relation til COVID-19, herunder 

prioritering af målgrupper og indsatser 
 
3. Indkomne punkter fra Fag-MED Arbejdsmarked  

Fag-MED har ønsket at tilføje nedenstående punkter til dagsordenen for 
fællesmødet. Punkterne skal betragtes som inspiration til en fælles drøftelse 
af de politiske standpunkter. Fag-MED vil indledningsvist motivere de enkelte 
punkter yderligere på selve mødet.  
 
a. Drøftelse af de fremtidige besparelser på arbejdsmarkedsområdet 

I forbindelse med den såkaldte ”Arne-pension” er der et krav om 
fremtidige milliard-besparelser på arbejdsmarkedsområdet. Det fylder 
naturligvis også hos medarbejderne i Viborg Kommune, og Fag-MED 
Arbejdsmarked vil gerne have en drøftelse med udvalget om, hvordan de 
ser på dette.  
HK Kommunal er ligeledes kommet med et udspil: HK: Fem alternativer til 
en hovedløs milliard-besparelse på jobcentre - HK 

 
b. Status fra Jobcentrets Teams 

Medarbejderne giver en status fra deres teams i jobcentret, og vil 
ligeledes gerne have en status fra det politiske udvalg. 
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c. Tiden efter Corona (særlig med opmærksomhed på Job og sundhed)  

Vi kommer efter Corona til at stå i en situation, hvor der på 
arbejdsmarkedsområdet vil være en ophobning af opgaver. Det gælder fx 
på sygedagpengeområdet, hvor der har været mange forlængelser i 
forbindelse med COVID-19.  
Fag-MED Arbejdsmarked har behov for en drøftelse med udvalget for at 
kende hinandens synsvinkler på denne ekstraordinære situation. 
Derudover en generel drøftelse af hvad vi har lært af de to Corona-år.  
 

d. Drøftelse af den fortløbende digitalisering af opgaver på 
arbejdsmarkedsområdet 
Der kommer løbende erfaringer fra medarbejdersiden i forbindelse med 
en øget digitalisering af opgaver på arbejdsmarkedsområdet. Fag-MED 
Arbejdsmarked ønsker at drøfte perspektiverne og 
opmærksomhedspunkterne med udvalget – både i forhold til besparelser 
jf. ovenstående, men også i forhold til arbejdet med borgerne. 

 
4. Eventuelt 
 
5. Afslutning v/ Anders Bertel
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